

الاقتصاد من أجل النجاح

"حدمسارك المهني الآن"

يوفر برنامج "الاقتصاد من أجل النجاح" من خلال الأنشطة العملية المفاهيم الأساسية حول التمويل الشخصي، وأهمية الخيارات التعليمية والمهنية المبنية على المهارات والاهتمامات والقيم الشخصية لدى الطالب في المرحلة الإعدادية، كما يبرز البرنامج أيضاً الفوائد الاقتصادية لإتمام المرحلة الدراسية.

بعد المشاركة في البرنامج، يكون الطالب قادراً على التعرف على عالم الأعمال:

- اكتشاف مهاراته وقيمه واهتمامته بالإضافة إلى التعرف على عالم الأعمال، لإتخاذ قرارات مدروسة مرتبطة بمجال التعليم، المهنة والحياة.
- تطبيق معرفته الشخصية بمفهوم التمويل الشخصي، وكيفية تلبية احتياجات ورغبات الأفراد بغض النظر عن مستوى دخلهم.



عناوين وملخص الجلسات :

الجلسة الأولى : مرآتي، مرآتي

يقوم الطلبة بإتخاذ عدد من الخيارات لإدراك مفهوم المعرفة الذاتية المتمثلة بمهاراتهم، واهتماماتهم وقيمهم، واكتشاف هيكل عالم الأعمال أثناء قيامهم بدراسة عدد من الخيارات المرتبطة بالتعليم والمهنة والخيارات الحياتية الأخرى.

الجلسة التكميلية للجلسة الأولى : فيديو التعرف على المهن

من خلال مشاهدة فيديو لمهن مختلفة، يتعرف الطلبة عن قرب على مهام ومسؤوليات ممرضة العناية المركزة ورئيس الطهاة. وأثناء مشاهدة الفيديو يقوم الطلبة بالإجابة على الاسئلة المتعلقة بكل مهنة.

الجلسة الثانية : اختر نجاحك

يلعب الطلبة لعبة "اختر نجاحك"، التي تظهر العلاقة بين التمويل الشخصي والتعليم والخيارات المهنية للفرد.

الجلسة التكميلية للجلسة الثانية : فيديو التعرف على المهن

من خلال مشاهدة فيديو لمهن مختلفة، يتعرف الطلبة عن قرب على مهام مدرسة رعاية الأطفال، ومدير الموارد البشرية في احد المتاجر ومدير الخدمات الغذائية في أحد مطاعم الوجبات السريعة. أثناء مشاهدة الفيديو يقوم الطلبة بالإجابة على الاسئلة المتعلقة بكل مهنة.

الجلسة الثالثة : الحفاظ على رصيدك

بعد استلام "بطاقات المهن" يقوم الطلبة بملاحظة تفاوت الرواتب الشهرية حسب الوظائف المهنية المختلفة. واستناداً على هذه الرواتب الشهرية يقيم الطلبة تكلفة الفرصة البديلة لقراراتهم لتحديد ميزانياتهم، ثم مقارنتها بقرارات الإنفاق حسب المبالغ المقترحة في البطاقات.

الجلسة الرابعة : المتسوق الذكي

يختبر الطلبة عملية الدفع التي يقوم بها المستهلك لشراء السلع أو الخدمات، حيث يناقشون سلبيات وإيجابيات استخدام النقود أو بطاقات الائتمان، ثم يقومون بنشاط يعزز فهمهم لتكلفة استخدام بطاقات الائتمان.

الإعداد لسوق العمل



Work-Readiness

Economics for Success

“Make Your Career Decision Now”

Through hands-on classroom activities, Economics for Success allows intermediate school students to explore personal finance, education and career options based on their skills, interests, and values. It also demonstrates the economic benefits of staying in school.

Following participation in the programme, students will be able to:

- Continue to explore their skills, interests, and values, and the world of work to make informed education, career, and life decisions.
- Apply their knowledge of personal finance to comprehend needs versus wants that will result in sound money management regardless of income.

Session Titles and Summaries

Session One: Mirror, Mirror

Students make choices to understand the concept of self-knowledge their skills, interests, and values and the structure of the world of work as they consider education, career, and other life choices.

Supplementary Session One: Career Videos

By watching career videos, the students observe real life examples of two employees and realize the roles and responsibilities of a Nurse and an Executive Chef. While watching the career videos students will find the answers for the questions provided to them in an external worksheet.

Session Two: Choose Your Success

Students play the “Choose Your Success” game, in which the connection between personal finance, education, and career options is demonstrated.

Supplementary Session Two: Career Videos

Students watch three other career videos, observe real life examples of three employees and realize the roles and responsibilities of a Child Care Teacher, Human Resources Director, and a Regional Manager of KFC. While watching the career videos students will find the answers for the questions provided to them in an external worksheet.

Session Three: Keeping Your Balance

Students receive Occupation Cards and observe how different jobs provide different monthly salaries. Based on these monthly salaries, students evaluate the opportunity cost of their decisions to form a budget. They then compare their spending decisions to suggested amounts on the Cards.

Session Four: Savvy Shopper

Students examine how consumers pay for goods and services. They discuss the advantages and disadvantages of using cash and credit, and play a game that reinforces their understanding of the cost of credit.